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18. Návrh na užívanie poľovného revíru poľovným združením Leštiny 

 

PREDKLADÁ: Mgr. Oliver Solga, primátor mesta Pezinok 

SPRACOVAL: Mgr. Peter Štetka, právnik MsÚ v Pezinku 

 

 

UZNESENIE MsZ č. ....../2018 
 

Mestské zastupiteľstvo v Pezinku 

v zmysle ustanovenia § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a 

v zmysle ustanovení § 5 a § 11 a nasl. zákona č. 274/2009 Z.z. o poľovníctve a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov 

 

 

poveruje primátora 

 na rokovanie o využití práva poľovníctva v poľovnom revíri, 

o ktorom rozhodujú vlastníci spoločného poľovného revíru 

na zhromaždení vlastníkov poľovných pozemkov 

 

a uskutočniť príslušné kroky  

k uzatvoreniu zmluvy o užívaní poľovného revíru s užívateľom: 

Poľovnícke združenie Leštiny, 

IČO: 34008667, sídlo: Orešie 30, 902 03 Pezinok, predseda: Karol Šteflovič, 

zároveň k ukončeniu pôvodnej zmluvy o užívaní poľovného revíru s užívateľom 

Poľovnícke združenie Leštiny, 
ku dňu účinnosti novej zmluvy 

za nasledovných podmienok: 

 

Relevantné podmienky zmluvy: 

- doba trvania zmluvy: 10 rokov najskôr od 01.01.2019 

(§ 14 ods.2 zákona č. 274/2009 Z.z. oblasť s chovom malej a srnčej zveri); účinnosť zmluvy 

podmienená  zaevidovaním  zmluvy príslušným okresným úradom (§ 14 ods.3 písm. g) 

zákona č. 274/2009 Z.z.) 

- výška náhrady pre Mesto Pezinok:  10 eur/ha/ročne 

- možnosť výpovede pre nedodržanie zmluvných podmienok 

 

Dohodnuté podmienky užívania: 

- realizácia opatrení zameraných na znižovanie škôd spôsobených zverou,  

- 100 hod. ročne odpracovaných formou brigád v prospech mesta Pezinok pri ochrane 

a zveľaďovaní životného prostredia 

 

 

 

 



 

Vysvetlivky: 

Zmluva o užívaní poľovného revíru medzi vlastníkmi poľovného revíru: Mesto Pezinok, SR 

Lesy SR, urbárska lesná spoločnosť obce Slovenský Grob, urbárska lesná spoločnosť obce 

Chorvátsky Grob a užívateľom: Poľovnícke združenie Leštiny, sídlo: Vinohradská 67, 900 81 

Šenkvice, IČO: 34 007 667, podpísaná 04.12.2009, zaevidovaná na Obvodnom lesnom úrade 

v Bratislave dňa 31.12.2009 pod evidenčným číslom 09/438 

Dňa 05.06.2018 sa uskutočnilo rokovanie so zástupcami PZ Leštiny: S. Šteflovič a M. Chvíla, 

predmetom bolo otvorenie podmienok novej zmluvy o užívaní poľovného revíru na ďalšie 

obdobie, k čomu podajú svoju žiadosť na Mesto. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Prílohy:  

List PZ Leštiny 

 



Vážená pani poslankyňa, vážený pán poslanec 
  
 Na najbližšom zasadnutí bude Mestské zastupiteľstvo prerokovávať bod 
Návrh na užívanie poľovného revíru poľovným združením Leštiny. Keďže ide 
o špecifickú problematiku, dovoľte, aby sme Vám vysvetlili širšie súvislosti. 
 PZ Leštiny má vyše 60-ročnú tradíciu. Dnes v jeho radoch pôsobia aj členovia 
s vyše 40-ročnou praxou, rovnako ako poľovníci a poľovníčky mladších generácií. 
Nechýbajú medzi nimi profesionálni lesníci. Vďaka tomu je PZ Leštiny nositeľom 
unikátneho know-how, ktoré uplatňuje pri výkone práva poľovníctva v revíri Leštiny. 
Značnú časť tohto revíru tvoria lesy v majetku mesta Pezinok. 
 Vďaka unikátnemu know-how a obetavosti členov patrí PZ Leštiny dlhodobo 
medzi najlepšie hodnotené PZ v širokom okolí. Od členov sa dôsledne vyžaduje 
zachovávanie poľovníckej etiky a plnenie povinností, zdôrazňovaná je starostlivosť 
o zver a práca v revíri. O našich výsledkoch sa poslanci môžu pravidelne dozvedieť 
zo správy predkladanej MsZ, či na chovateľských prehliadkach.  
 Veríme, že pre mesto Pezinok sme vždy boli spoľahlivým a dôveryhodným 
partnerom, a preto teraz predkladáme návrh, ktorý by toto partnerstvo potvrdil na 
ďalších desať rokov a zároveň doň vniesol úplne novú kvalitu.  
 Aj my citlivo vnímame škody, ktoré zver každoročne spôsobuje pezinským 
vinohradníkom. Napriek tomu, že členovia PZ Leštiny popri iných povinnostiach 
dôsledne plnia plán lovu a v revíri Leštiny sa žiadne vinohrady nenachádzajú, 
zástupcovia PZ sa aktívne zúčastňovali stretnutí, na ktorých sa hľadali východiská, 
ako škodám vo vinohradoch predchádzať. Napriek tomu, že súčasný stav sme 
nezapríčinili a nenesieme na ňom žiadnu zodpovednosť, sme ako PZ pripravení 
konať, lebo nastavený trend považujeme za škodlivý a vidíme, kam smeruje. Cieľom 
predsa nesmie byť príroda v okolí Pezinka bez diviačej či danielej zveri! 
 V máji 2016 sa zástupcovia PZ Leštiny a ďalších PZ z okolia zúčastnili 
stretnutia na Ministerstve pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR. Predniesli návrhy, 
hľadali konsenzus. Hoci odzneli konkrétne návrhy, presvedčenie, že sa podarilo 
dospieť k dohode a nájsť cestu, ako spoločne bojovať proti škodám, pochovali 
následné kroky orgánov štátnej správy, ktoré sa obmedzili len na povolenie 
mimoriadneho odstrelu zveri vo vinohradoch. Takto sa premrhali ďalšie dva roky 
a problém sa naďalej prehlbuje, o čom svedčia ponosy vinohradníkov a napríklad aj 
list z 22. mája 2018, ktorý VPS – Vinohradníctvo Pavelka a syn adresovalo PZ 
Podkarpatské pole a na vedomie zaslalo aj PZ Leštiny. 
 Už dávno sme pritom upozorňovali, že povolenie mimoriadneho odstrelu, či 
každoročné zvyšovanie kvót na odstrel zveri samo osebe nič nevyrieši. Akurát sa 
negatívne odrazí na vekovej i pohlavnej štruktúre zveri, a časom aj na druhovej 
pestrosti, biodiverzite. Aby malo význam, musia ho sprevádzať ďalšie opatrenia.  
 Hoci náš revír je len jeden z viacerých, ktoré susedia s revírom PZ 
Podkarpatské pole, po celý rok podnikáme množstvo opatrení, ktoré nás stoja 
nemálo úsilia i finančných prostriedkov, aby sme zver „udržali“ v lese, poskytli jej tam 
optimálne podmienky pre život a aby nebola nútená hľadať potravu, či pokoj inde – aj 
vo vinohradoch. V týchto opatreniach sme schopní a ochotní zájsť ešte ďalej. 
 Ponúkame preto konkrétne riešenia, ktoré zahŕňajú predovšetkým budovanie 
nových poľovníckych zariadení na miestach vytipovaných po porade s vinohradníkmi; 
opravu časti oplotenia oddeľujúceho vinohrady a les v úsekoch, kde je to žiaduce 
a zároveň možné; nahradenie časti oplotenia elektrickými ohradníkmi na 
najproblematickejších úsekoch, kde je to žiaduce a možné;  každoročne minimálne 



sto odpracovaných hodín v prospech mesta na brigádach a projektoch zameraných 
na ochranu a zlepšovanie životného prostredia.    
 Tieto riešenia si vyžiadajú vynaloženie značného úsilia a finančných 
prostriedkov zo strany PZ Leštiny a vyžadujú určitý čas. V situácii, keď PZ Leštiny 
zostáva v zmysle platnej zmluvy o užívaní poľovného revíru už len jeden a pol 
poľovnej sezóny, by realizácia týchto opatrení, zachádzajúcich ďaleko nad rámec 
povinností ustanovených zákonom, bola pred členskou základňou ťažko obhájiteľná. 
Lenže nechceme, aby sa takto premrhali ďalšie dva roky! Preto sme si dovolili 
predložiť mestu Pezinok náš návrh. 
 Rovnako tak sme pripravení a máme know-how, aby sme dokázali promptne 
reagovať na hrozby spojené so šírením afrického moru ošípaných (AMO), ktorý si 
u susedov na Morave vyžiadal drastické opatrenia vedúce k vyhladeniu populácií 
diviačej zveri. Veríme, že práve vďaka našim skúsenostiam a znalosti lesa i jeho 
fauny budeme schopní minimalizovať riziká, aby takýto osud v budúcnosti nepostihol 
aj tunajšiu populáciu diviačej zveri, ktorá je odnepamäti súčasťou pezinských lesov. 
 Absurdný trend z nedávnych rokov, keď sa časť revírov „dražila“ a právo ich 
užívania bolo priklepnuté hocikomu, kto vyložil na stôl balík peňazí, sa našťastie 
končí. Štátne lesy, vedomé si negatívnych dôsledkov, ktoré z takéhoto krátkozrakého 
hospodárenia vyplývali, napríklad prestali ponúkať revíry vo verejných obchodných 
súťažiach. Pre príklady, kam takéto „kšeftovanie“ smerovalo a ako nezriedka končilo, 
netreba chodiť ďaleko. Našťastie, aj príslušné štátne orgány pochopili, že tadiaľto 
cesta nevedie, čo sa odráža aj v programovom dokumente Koncepcia rozvoja 
poľovníctva v Slovenskej republike – národný program rozvoja poľovníctva 
a zachovania genofondu voľne žijúcej zveri, ktorý Vláda SR schválila v novembri 
2017 a pripravuje sa aj rozsiahla novelizácia zákona o poľovníctve.  
 Pozitívnym príkladom pre pezinské MsZ môže byť nedávne hlasovanie 
„kolegov“ v Modre, ktorí predĺžili užívanie revíru v Harmónii za náhradu cca 3 €/ha, 
pričom PZ Leštiny ponúka 10 €/ha. Do úvahy treba vziať aj sumu, ktorá nie je v tejto 
náhrade obsiahnutá, ale vyžiadajú si ju opatrenia uvedené vyššie, ktoré de facto 
predstavujú investíciu do mestského majetku, do mestských lesov, ochrany 
životného prostredia a zachovania genofondu zveri. Podľa našich informácií, 
obdobným návrhom by sa mali čoskoro zaoberať aj poslanci vo Svätom Jure 
s navrhovanou náhradou podobnou ako v Modre. Veríme, že pezinské zastupiteľstvo 
sa zachová rovnako zodpovedne a uzná, že starostlivosť o životné prostredie 
a zachovávanie biodiverzity nesmie byť predmetom kupčenia, ale mali by ju 
vykonávať tí, ktorí majú dostatok skúseností, schopností a síl. Náš návrh je preto 
plne v súlade so závermi obsiahnutými v spomínanej Koncepcii rozvoja poľovníctva v 
SR.     
 My sme pripravení. Napriek tomu, že v prípade schválenia nášho návrhu by 
zmluva začala platiť až odo dňa jej evidencie v zmysle príslušných ustanovení 
Zákona o poľovníctve, už počas tohto leta začneme realizovať prvé opatrenia tak, 
aby sa podarilo predísť časti škôd na úrode ročníka 2018. 
 
Ďakujeme, že ste venovali čas prečítaniu tohto listu 
 
 
S úctou PZ Leštiny 
  
Karol Šteflovič, predseda PZ Leštiny 
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